
Lyžaři na lyžích
P rvní sklouznutí sezony 2018/2019 

proběhlo na Vávráku v sobotu  
1. 12. 2018, sníh však vydržel pou-

ze do druhého dne. Pak přišla zhruba 
14denní abstinence, kdy ani na horách 
nebylo po sněhu ani vidu ani sluchu. Prv- 
ní větší a o něco trvanlivější sněhová 
nadílka přišla do našeho kraje zhruba  
v polovině prosince, v Senohrabech jsme 
sice měli jen poprašek, ale ve vyšších polo- 
hách v našem okolí a zvlášť v Ondřejově 
na hvězdárně se zhruba 8 dní dalo lyžo- 
vat na dobrých 10–15 cm sněhu, což vy-
tvořilo velice slušné podmínky na tré-
nink. Za tu dobu jsme tam stihli dva 
organizované tréninky žákovského druž- 
stva; nejen naši lyžaři to využili i k indi- 
viduálnímu tréninku. Vrcholem předvá- 
nočního tréninkového období ovšem bylo 
tradiční soustředění na krkonošské Čer-
né hoře ve dnech 14.–18. 12. Soustředění 
bylo určeno především pro již zdatnější 
lyžaře, celkem se zúčastnilo 42 našich 
lyžařů.

Během vánočního období se bohužel  
v Senohrabech a okolí lyžovat nedalo, 
naši lyžníci se tedy připravovali dle mož- 
ností individuálně na horách. První 
závodní vrchol sezony přišel o víkendu 
4.–6. 1. 2019 na Benecku: přebor Středo-
českého kraje a Prahy i s pořadatelskou 
spoluúčastí našeho oddílu. 

Od pana Krakonoše jsme si jako vždy 
kromě krásných zážitků z lyží, hor a sně-
hu přivezli spoustu mistrovských titulů  
a dalších umístění do 3. místa. Ze Stře- 

dočeského kraje nám letos přijeli alespoň 
soupeři z oddílu KB Trefa H. Stakory,  
za což jim patří dík. Jinak dále konku- 
renci tvořili další  pražské oddíly a samo- 
zřejmě také borci z Jilemnice, Vrchlabí, 
Trutnova...

V pátek 4. 1. též pěkně nasněžilo v celém 
našem kraji, aby do neděle opět většinou 
roztálo, ovšem na ondřejovské hvězdárně 
se nám sníh přes velké výkyvy počasí dr- 
žel celý leden v poměrně slušném množ-
ství, a měli jsme tak na naše poměry vyni- 
kající tréninkové možnosti. Hranice sně-
hu okolo 500 m n.m. a zdejší specifické 
mikroklima se letos zatím ukazuje jako 
rozhodující.

Pěkný počin se skupině senohrabských 
lyžníků ve složení J. Spilková, M. Svobo-
da, H. Přibík a Obik za podpory L. Pancí-
řové a V. Spilky též podařil v pátek 12. 1., 
kdy jsme uskutečnili večerní výpravu  
na lyžích do Čerčanského kina (restaura-
ce U Škvorů) a zpět. To zrovna panovaly 
naprosto skvělé podmínky a na lyžích se 
opravdu dalo úplně všude.

O víkendu 18.–20. 1. se na šumavském 
Zadově uskutečnila Kašperská 30 i s počet- 
nou účastí senohrabských lyžníků, v sobo- 
tu a v neděli se na start postavilo celkem 
32 našich závodnic a závodníku všech vě-
kových kategorií! 

Pokračování na straně 11
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Obecní zpravodaj Senohrabská hláska 
vydává obec Senohraby.
Kresby: Milada Bláhová 
Grafická úprava: Martin Vávra 
Tisk: Masopustovi, Zaječice 
Kontakt: OÚ Senohraby, Příčná 61 
Tel.: 323 655 336
www.senohraby.cz 
Příjem inzerce e-mailem:  
inzerce@senohraby.cz
E-mail redakce: hlaska@senohraby.cz
Uzávěrka příspěvků do 20. stávajícího 
měsíce. Nevyžádané podklady k tisku 
se nevracejí. Redakce může příspěvky 
redakčně krátit.
Povoleno MK ČR B 12710
Číslo 1/2019, ročník 59
Vychází 7. 2. 2019

Jubilanti 
leden 2019

Jména jubilantů  
mohou být zveřejněna  

dle nařízení  
o ochraně osobních 
údajů (GDPR) pouze 

v tištěné  podobě 
měsíčníku. 

 
Děkujeme  

za pochopení
Poděkování
Děkujeme všem,  

kteří se přišli rozloučit  
s panem  

Čestmírem  
Waldou Mikešem.  

Děkujeme za slova útěchy  
a květinové dary. 

Filip Mikeš  
a Jana Janovská  

s rodinami

V roce 2018 se naše obec Senohra-
by zapojila do projektu „Kapku 
šetřím“ a nechala si nainstalo-

vat v budovách obecního úřadu, základní 
školy a mateřské školy zdarma spořiče 
pitné vody, které svým jemnějším rozpty- 
lem zajišťují dostatečný průtok vody  
z kohoutku, avšak při její významné 
úspoře. Jsme rádi, že jsme takto mohli 
reagovat na čím dál tím větší nedosta-
tek pitné vody na území České republiky 

a zapojit se do projektu, který má za cíl 
plošné snížení její spotřeby. Pokud vás za-
jímají podrobnosti projektu, odkazujeme  
na webové stránky www.setrimeobcanum.cz.  
Více informací o spořičích poskytne spo- 
lečnost Občanům s.r.o., koordinátorka pro- 
jektu Kapku šetřím Nela Ondráčková  
tel.: 775 307 383 nebo 530 519 019, mail: 
nela.ondrackova@setrimeobcanum.cz

Jana Svašková

Šetříme vodou  
ve veřejných budovách

P rodej známek na popelnice pro rok 2019 bude zahájen  
v pondělí 4. února 2019. Poslední svoz SKO (černých 
nádob) na známky roku 2018 bude proveden v úterý 

19. února 2019. SKO bude svážen ve stejný den, tedy 1x za  
14 dní v úterý – sudé týdny jako v roce 2018. Svozový den 
pro SKO a bioodpad zůstává pro rok 2019 stejný, vždy ÚTERÝ.  
POZOR ZMĚNA: plasty z nádob 240 l budou sváženy 
NOVĚ vždy 3. PONDĚLÍ v měsíci. První svoz plastu v lednu 
připadl na pondělí 21. 1. 2019, další bude v pondělí 18. 2. 2019. 
(viz harmonogram níže)

Výše poplatku pro rok 2019 zůstává neměnná (viz tabulka níže). 
Pro rok 2019 zavádíme novou variantu svozu, určenou přede-
vším pro nemovitosti produkující minimální objem SKO (např. 
osaměle žijící občany), a to nádobu 80 l sváženou 1x měsíčně 
(výše poplatku 1 050 Kč ročně).

Opět platí možnost platby bezhotovostně na účet obce,

č.ú. 4629201/0100, var. symbol 10 a čp. nemovitosti.  
(např. u čp. 395 uvede vlastník var. symbol 10395). U čísel evi-
denčních (chaty) uvádějte var.symbol 50 + č. chaty, tedy např. 
500579. Po připsání částky na účet obce si vyzvedněte známku 
na popelnici na OÚ u paní Sovové.

Pokud si myslíte, že i přes maximální snahu třídit odpad s veli- 
kostí vaší dosavadní nádoby nevystačíte, nahlásíte na OÚ změ- 
nu velikosti nádoby a my zajistíme její výměnu přímo u vaší 
nemovitosti za nádobu větší. Upozorňujeme i na možnost zakou- 
pení dvou černých nádob na jednu nemovitost. Změna je mož-
ná i opačně: máte-li z loňského roku zkušenost, že je pro vás 
nádoba příliš velká, zakoupíte si známku na nádobu menší a my 
zajistíme její výměnu u vaší nemovitosti.
 
Děkujeme, že pomáháte odpad třídit a přispíváte tak ke zlepše-
ní životního prostředí i svého okolí.

Jana Svašková

Známky na popelnice pro rok 2019

Příloha č. 8 k obecně závazné vyhlášce č. 12/2011 o poplatku za komunální odpad pro rok 2019

Naši milí oslavenci,  
srdečně Vám blahopřejeme  
k Vašemu výročí a ze srdce 

 přejeme, abyste si ve zdraví,  
krásné životní pohodě  

a v lásce užili ještě dlouhou  
řadu šťastných let.

Objem 
nádoby

Četnost svozů
1 x 14 dnů  /  26 svozů za rok 1 x za měsíc  /  12 svozů za rok

80 l 1 450 Kč 1 050 Kč

120 l 1 950 Kč –

240 l 2 500 Kč –

1 100 l 1 030 Kč
Nádoby slouží výhradně pro rekreační objekty. –

Harmonogram svozu popelnic  
na komunální odpad 2019

leden 8. 22.

únor 5. 19.

březen 5. 19.

duben 2. 16. 30.

květen 14. 28.

červen 11. 25.

červenec 9. 23.

srpen 6. 20.

září 3. 17.

říjen 1. 15. 29.

listopad 12. 26.

prosinec 10. 24.

Harmonogram svozu popelnic  
na plasty 2019

leden 21.

únor 18.

březen 18.

duben 15.

květen 20.

červen 17.

červenec 15.

srpen 19.

září 16.

říjen 21.

listopad 18.

prosinec 16.

Harmonogram svozu 
bioodpadu 2019

březen 26.

duben 9. 16. 23. 30.

květen 7. 14. 21. 28.

červen 4. 11. 18. 25.

červenec 2. 9. 16. 23. 30.

srpen 6. 13. 20. 27.

září 3. 10. 17. 24.

říjen 1. 8. 15. 22. 29.

listopad 5. 12. 19. 26.

prosinec 3.

Bioodpad
120 l 1 300 Kč Svozy budou probíhat  

dle zvláštního harmonogramu.240 l 1 500 Kč
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Zápis č. 6/2018 Zápis č. 6/2018

ze zasedání Zastupitelstva obce Se- 
nohraby konaného dne 17. 12. 2018 
od 19 hodin v Hasičském domě, 
Hlavní 270, Senohraby

Přítomni: Jana Svašková, Vladimír 
Dvořák, Anna Voňavková, Milan Kraut, 
Michal Bílý, Radek Skořepa, Alexandra 
Kloužková, Lucie Pancířová
Omluveni: Jan Beneš
Neomluveni: –
––––––––––––––––––––––––––– 
Zasedání zastupitelstva obce zahájila sta-
rostka obce v 19.00 hodin. Dále sdělila, že 
je pořizován zvukový záznam, který bude 
následně vyvěšen 
na webových stránkách obce.

1. Slib zastupitele obce.
Na ustavujícím zasedání zastupitelstva 
obce 2. 11. 2018 byl nepřítomen zastupitel 
Radek Skořepa. Starostka jej vyzvala ke 
složení slibu a přečetla slib, jak je uveden 
v § 69 odst. 2 zákona o obcích: „Slibuji 
věrnost České republice. Slibuji na svou 
čest a svědomí, že svoji funkci budu  
vykonávat svědomitě, v zájmu obce  
a jejích občanů a řídit se Ústavou  
a zákony České republiky.“ Poté Radek 
Skořepa pronesl „Slibuji“, podepsal se  
na připraveném archu a bylo mu předá-
no osvědčení o zvolení do zastupitelstva 
obce. 

2. Kontrola účasti.
Starostka konstatovala, že dle prezenční 
listiny – příloha zápisu č. 1 – je přítomno  
8 členů zastupitelstva obce.  
Zastupitelstvo obce je tedy  
usnášeníschopné. 

3. Volba ověřovatelů zápisu  
a jmenování zapisovatele zápisu. 
Jmenování zapisovatele.
Starostka obce jmenovala zapisovatelkou 
zápisu paní H. O. 

Starostka obce navrhla na ověřovatele 
zápisu pana Krauta a paní Voňavkovou.        

Usnesení č. 66/2018: 
Ověřovateli zápisu byli zvoleni pan Kraut 
a paní Voňavková.
Výsledek hlasování:  
8 hlasů pro 
0 proti
0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.
 
Diskuse: námitka k zápisu z minulého 
zasedání zastupitelstva obce 2. 11. 2018:
Alexandra Kloužková vznesla požada-
vek, aby byla uvedena v zápisu námitka 
k zápisu ze 2. 11. 2018 z důvodu dvou jeho 
neúplností u bodů č. 9. a 10 volby členů 
finančního resp. kontrolního

 výboru. Přesná formulace k bodu č. 9 
zní: „Paní Kloužková navrhla paní Lucii 
Pancířovou za TJ Sokol Senohraby“. 
Důvodem požadovaného doplnění je 
jasné označení voleného člena za TJ  
do finančního výboru. Druhou neúplností 
je neuvedení zdůvodnění průběhu  
přednostního hlasování o návrzích  
pí. starostky (prvních v pořadí, součet jmen 
4 osob) oproti protinávrhům pí. Kloužko- 
vé (druhé v pořadí, paní Pancířová) při 
volbě členů výborů finančního a následně 
obdobně u kontrolního. Zdůvodnění paní 
starostky ze záznamu je: „Zde se jedná  
o tyto návrhy, všechny rovnocenné, jedná 
se o součet jmen, takže budeme hlaso-
vat v pořadí, v jakém byli tito členové 
navrženi.“ Díky tomuto postupu nebylo 
o protinávrhu – volbě paní Pancířové – 
do finančního výboru vůbec hlasováno. 
Dle Jednacího řádu obce Senohraby se 
o protinávrhu hlasuje před původním 
návrhem (čl. V. bod 5. písmeno b), rovno-
cenné návrhy řeší stejný bod, písmeno d: 
„je-li podáno k jednomu bodu programu 
více rovnocenných návrhů, u nichž nelze 
určit pořadí, v němž byly podány, určí 
zastupitelstvo toto pořadí hlasováním bez 
rozpravy na návrh předsedajícího“.

4. Schválení programu jednání 
zastupitelstva obce. 
• Slib zastupitele obce.
• Kontrola účasti.
• Volba ověřovatelů zápisu a jmenování 
zapisovatele zápisu.
• Schválení programu jednání zastupitel-
stva obce.
• Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí 
dotace č. 6/2018 a č. 7/2018 na nepřijaté 
dítě do MŠ Senohraby.
• Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí 
dotace č. 8/2018 a č. 9/2018 se spolky 
(včelaři a myslivci).
• Přijetí dotace a veřejnoprávní smlouva 
o poskytnutí individuální účelové dotace 
z rozpočtu Středočeského kraje na akci 
Senohraby – oslavy udělení obecních 
symbolů.
• Prodej části pozemku ppč. 409/1 v k.ú. 
Senohraby.
• Úprava stočného od 1. 1. 2019.
• Příloha č. 8 k obecně závazné vyhlášce 
č. 12/2011 o poplatku za komunální odpad 
pro rok 2019.
• Volba zástupce obce v DSO Vodovodní 
přivaděč Javorník – Benešov a DSO 
Ladův kraj.
• Volba zástupců zřizovatele ve Školské 
radě při ZŠ Senohraby.
• Zpráva finančního výboru.
• Zpráva o dílčím přezkoumání hospoda-
ření obce.

• Rozpočtové opatření (úprava rozpočtu) 
č. 4/2018.
• Podání žádosti o dotaci MMR ČR – 
oprava místní komunikace ul. Školní.
• Projekt na intenzifikaci ČOV 
Senohraby.
• Projekt na úpravu parčíku pod bývalou 
samoobsluhou včetně dendrologického 
posudku dřevin.
• Studie na využití budovy Hlavní čp. 19 
pro obecní účely a možnosti případného 
jiného využití stávajících obecních budov.
• Přidělená dotace MV ČR a vypsání vý-
běrového řízení na pořízení nového CAS 
pro JSDH Senohraby.
• Rozpočet obce na rok 2019.
• Různé.
• Diskuse.
Starostka navrhla rozšíření bodu č. 6  
o veřejnoprávní smlouvu č. 10/2018  
se Senohrabskou besedou.

Usnesení č. 67/2018:
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený 
program jednání s rozšířením bodu č. 6  
o veřejnoprávní smlouvu č. 10/2018.
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro
0 proti
0 se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

5. Veřejnoprávní smlouvy 
o poskytnutí dotace č. 6/2018 
a č. 7/2018 na nepřijaté dítě do MŠ  
Senohraby.
Na základě usnesení Zastupitelstva obce 
Senohraby z 27. 6. 2018 a vyhlášeného 
dotačního programu obce si podali dva 
další žadatelé žádost o dotaci z rozpočtu 
obce na nepřijaté dítě do MŠ Senohraby 
pro školní rok 2018/2019. V případě 
schválení těchto žádostí bude obec vyplá-
cet dotaci celkem třem žadatelům. 

Usnesení č. 68/2018:  
Zastupitelstvo obce schvaluje 
Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí 
dotace z rozpočtu obce Senohraby  
č. 6/2018 mezi obcí Senohraby a panem 
V. Č. a smlouvu č. 7/2018 mezi obcí 
Senohraby a paní V. Z. 
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 proti 
0 se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

6. Veřejnoprávní smlouvy  
o poskytnutí dotace č. 8/2018  
a č. 9/2018 se spolky.
Žádost o poskytnutí dotace pro spolky 
podaly tři spolky: včelaři, myslivci  
a Senohrabská beseda, které působí  
na území obce Senohraby.

Usnesení č. 69/2018:
Zastupitelstvo obce schvaluje 
Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí 
dotace z rozpočtu obce Senohraby 
č. 8/2018 mezi obcí Senohraby a ČSV ZO 
– Senohraby, se sídlem Hlavní 79, 
251 66 Senohraby, veřejnoprávní smlouvu 
č. 9/2018 mezi obcí Senohraby a O.S.MS 
Kaliště – Turkovice, se sídlem Kaliště 
57, 251 64  Ondřejov a veřejnoprávní 
smlouvu č. 10/2018 mezi obcí Senohraby 
a spolkem Senohrabská beseda, z.s., IČ 
43751547, se sídlem Školní 378,  
251 66  Senohraby.
Výsledek hlasování:
8 hlasů pro
0 proti
0 se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

7. Přijetí dotace a veřejnoprávní 
smlouva o poskytnutí individuální 
účelové dotace z rozpočtu 
Středočeského kraje na akci Senohraby – 
oslavy udělení obecních symbolů.
Zastupitelstvo Středočeského kraje 
schválilo podporu ve výši 90 000 Kč  
na naši akci „Senohraby – oslavy udělení 
obecních symbolů“, která proběhla  
16. 9. 2018, a to ze Středočeského Fondu 
hejtmana. 

Usnesení č. 70/2018:
Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí  
dotace ve výši 90 000 Kč a uzavření  
veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí  
individuální účelové dotace z rozpočtu 
Středočeského kraje ze Středočeského 
Fondu hejtmana a zmírnění následků 
živelních katastrof v rámci Tematického 
zadání „Podpora hejtmana“ na akci  
Senohraby – oslavy udělení obecních 
symbolů.
Výsledek hlasování:
8 hlasů pro
0 proti
0 se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

8. Prodej části pozemku  
ppč. 409/1 v k.ú. Senohraby.
Jde o prodej části pozemku ppč. 409/1 
v ulici Ve Vilách, odbočku z naší komuni-
kace o ploše 19 m2. Majitelka sousedního 
pozemku nabízí částku  
1 300 Kč za m2 (obvyklá cena je  
1 250 Kč m2).

Usnesení č. 71/2018:
Zastupitelstvo obce schvaluje prodej části 
pozemku ppč. 409/1 v k.ú. Senohraby 
(budoucí ppč. 409/46 v k.ú. Senohraby)  
o výměře 19 m2 za nabízenou částku 
1 300 Kč za m2 (celková cena 24 700 Kč)  
a kupní smlouvu s paní J. K.

Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro
0 proti
0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

9. Úprava stočného od 1. 1. 2019.
Stoupající náklady na čištění odpadních 
vod v naší ČOV včetně jejích oprav spolu 
s nutností odvádět od roku 2019 MŽP 
ČR poplatky za množství vypouštěných 
vod naší ČOV znamená, že v roce 2019 by 
mělo být zvýšeno stočné o 1,09 Kč. Stočné 
tedy bude ve výši 27,63 Kč bez DPH,  
tj. 31,77 Kč včetně DPH. Vodné zůstává ve 
stejné výši: 31,93 Kč bez DPH, tj. 36,72 Kč 
včetně DPH. 

Usnesení č. 72/2018:
Zastupitelstvo obce schvaluje cenu stoč-
ného od 1. 1. 2019 ve výši 27,63 Kč  
bez DPH (31,77 Kč včetně DPH).
Výsledek hlasování:
8 hlasů pro
0 proti
0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

10. Příloha č. 8 k obecně závazné 
vyhlášce č. 12/2011 o poplatku za 
komunální odpad pro rok 2019.
Pro rok 2019 zůstávají poplatky za svoz 
komunálního odpadu ve stejné výši jako 
v roce 2018. Novinkou je nabídka odvozu 
směsného komunálního odpadu 1x za 
měsíc, nádoba 80 l, poplatek 1 050 Kč. 
Viz příloha zápisu č. 2.

Usnesení č. 73/2018: 
Zastupitelstvo obce schvaluje přílohu 
č. 8 k obecně závazné vyhlášce č. 12/2011 
o poplatku za komunální odpad pro rok 
2019.
Výsledek hlasování:  
8 hlasů pro 
0 proti
0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

11. Volba zástupce obce v DSO 
Vodovodní přivaděč Javorník  
– Benešov a DSO Ladův kraj.
Obec Senohraby má podíl v DSO 
Vodovodní přivaděč Javorník – Benešov. 
Každé 2–3 měsíce se zástupci obcí  
na úrovni starostů setkávají a řeší zejmé-
na postupnou obnovu tohoto přivaděče  
a přilehlých vodojemů. Zatím pro rok 
2019 hospodaří v rozpočtovém provi-
zoriu. Je nutné zvolit zástupce za obec 
Senohraby. 
 
Usnesení č. 74/2018: 
Zastupitelstvo obce volí zástupkyní obce 
v DSO Vodovodní přivaděč Javorník 
– Benešov starostku obce Ing. Janu 

Svaškovou. 
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro
0 proti
0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

DSO Ladův kraj sdružuje 23 obcí směrem 
na Říčany. Organizuje a podporuje různé 
akce typu Ladovská zima, Čistý Ladův 
kraj, buduje cyklostezky a spolupracuje 
na projektech, které spojují obce v regi-
onu. Zástupci obcí na úrovni starostů 
se setkávají každé 2-3 měsíce. Starostka 
seznámila s rozpočtem pro rok 2019.  
Je nutné zvolit zástupce za obec 
Senohraby.

Usnesení č. 75/2018: 
Zastupitelstvo obce volí zástupkyní obce 
v DSO Ladův kraj starostku obce  
Ing. Janu Svaškovou. 
Výsledek hlasování:  
8 hlasů pro 
0 proti
0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.
 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí roz-
počet DSO Ladův kraj pro rok 2019.

12. Volba zástupců zřizovatele  
ve Školské radě při ZŠ Senohraby.
V letošním roce došlo k rozšíření škol-
ské rady ze 3 na 6 členů: třetinu volí 
zřizovatel, třetinu učitelé a třetinu žáci, 
resp. rodiče. Za zřizovatele jsou navrženi 
Radek Skořepa a Jana Svašková, oba mají 
v ZŠ Senohraby svého potomka. 

Usnesení č. 76/2018:  
Zastupitelstvo obce volí zástupce zřizova-
tele ve Školské radě při ZŠ Senohraby  
Ing. Janu Svaškovou a Radka Skořepu.
Výsledek hlasování:
7 hlasů pro 
0 hlasů proti 
1 hlas se zdržel (Kloužková)
Toto usnesení bylo přijato.

13. Zpráva finančního výboru.
Finanční výbor na svém jednání dne 22. 
11. 2018 měl na programu kontrolu plnění 
rozpočtu obce s výhledem do konce roku 
2018 a projednání návrhu rozpočtu obce 
na rok 2019 v položkovém znění. FV 
konstatoval, že vzhledem k nerealizaci 
oprav komunikací v plánovaném objemu 
na straně výdajů a vyšším daňovým pří-
jmům rozpočet za rok 2018 skončí s pře-
bytkem. FV projednal jednotlivé položky 
příjmů a výdajů v návrhu rozpočtu na rok 
2019 a doporučil jej v této podobě předlo-
žit zastupitelstvu obce k projednání.
Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprá-
vu finančního výboru.
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Zápis č. 6/2018 Zápis č. 6/2018

 
Celkové příjmy činí: 25 602 200,00 Kč
Celkové výdaje činí: 25 602 200,00 Kč 

Usnesení č. 84/2018: 
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočet 
obce na rok 2019 v té podobě, v jaké byl 
vyvěšen na úřední desce.
Výsledek hlasování: 
5 hlasů pro
0 hlasů proti
3 hlasy se zdržely  
(Skořepa, Pancířová, Kloužková)
Toto usnesení bylo přijato.

22. Různé.
Odměny neuvolněných zastupitelů obce – 
nové nařízení vlády č. 202/2018 Sb.
Vstoupilo v platnost nové nařízení vlády 
č. 202/2018 Sb. ohledně odměn pro ne-
uvolněné zastupitele, je třeba je schválit 
zastupitelstvem obce. 
Usnesení č. 85/2018:
Zastupitelstvo obce stanoví, aby neu-

volněným členům zastupitelstva byla 
v souladu s § 72 a § 84 zákona o obcích 
a nařízení vlády č. 202/2018 Sb., o výši 
odměn členů zastupitelstev územních 
samosprávných celků v platném znění,  
poskytována měsíční odměna v maximál- 
ní výši dle tohoto nařízení s účinností od 
1. 1. 2019. V případě nastoupení náhrad-
níka na uvolněný mandát bude odměna 
náležet ode dne složení slibu.
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 proti
0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

23. Diskuse.
Pan V. K. v diskusi nadnesl několik témat 
týkajících se hlasování zastupitelů, 
anonymizování údajů při zveřejňování 
zápisu, zástupců ve školské radě, práce  
zastupitelů, představ o fungování před-
stavitelů obce, voleb do zastupitelstva  
obce, kolem kterých proběhla diskuse.

Starostka ukončila zasedání zastupitel-
stva obce ve 22:23 hodin.

Zapsal: H. O.
Čistopis zápisu byl vyhotoven: 21. 12. 2018

Ověřovatelé zápisu:
Milan Kraut v.r. 
Anna Voňavková v.r.
----------------------------------------
Jana Svašková v.r.
starostka obce

Zápis byl ověřovateli zápisu podepsán dne:  
21. 12. 2018

Zápis byl starostkou obce podepsán dne: 
21. 12. 2018

Zápis byl vyvěšen: 7. 1. 2019

14. Zpráva o dílčím přezkoumání 
hospodaření obce.
Dne 14. 11. 2018 proběhlo dílčí pře-
zkoumání hospodaření obce ze strany 
Středočeského kraje, a to s výsledkem, že 
nebyly zjištěny žádné chyby a nedostatky. 
V souvislosti s přijatými dotacemi bylo 
kontrolory doporučeno, aby se dotace, 
která je schválená zastupitelstvem obce 
a přijde na účet obce, zaúčtovala ihned, 
nikoliv až po schválení zastupitelstvem 
obce.

Usnesení č. 77/2018:
Zastupitelstvo obce Senohraby stanovuje 
v souladu s § 102 odst. 2 písm. a)  
a § 99 odst. 2 zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích (obecní zřízení), ve znění poz-
dějších předpisů, kompetenci starosty 
obce k provádění rozpočtových opatření 
v následujícím rozsahu: Navýšení závaz-
ných ukazatelů v rámci třídy 4 (přijaté 
dotace) u rozpočtového zapojení účelo-
vých dotací v případě, že zastupitelstvo 
schválilo účast obce při podání žádosti 
o transfer nebo jsou transfery poskyto-
vány na základě právních předpisů. Tyto 
prostředky starosta zapojuje do výdajů. 
Zastupitelstvo obce si vyhrazuje právo na 
informaci o každém rozpočtovém opatře-
ní provedeném v kompetenci starosty na 
nejbližším zasedání zastupitelstva kona-
ném po schválení rozpočtového opatření 
starostou.
Výsledek hlasování:
8 hlasů pro
0 proti
0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprá-
vu o dílčím přezkoumání hospodaření 
obce.

15. Rozpočtové opatření  
(úprava rozpočtu) č. 4/2018.
Starostka předložila členům zastupitel-
stva ke schválení návrh rozpočtového 
opatření č. 4/2018 – příloha zápisu č. 4.
Celkové příjmy před rozpočtovým opatře-
ním č. 4/2018 činí 17 522 040,19 Kč.
Celkové příjmy po rozpočtovém opatření 
č. 4/2018 činí 20 740 589,19 Kč.
Celkové výdaje před rozpočtovým opatře-
ním č. 4/2018 činí 19 476 608,80 Kč.
Celkové výdaje po rozpočtovém opatření 
č. 4/2018 činí 19 796 542,80 Kč. 
 
Usnesení č. 78/2018: 
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové 
opatření č. 4/2018. 

Výsledek hlasování:  
7 hlasů pro
0 hlasů proti
1 hlas se zdržel (Kloužková)
Toto usnesení bylo přijato.

16. Podání žádosti o dotaci MMR ČR 
– oprava místní komunikace  
ul. Školní.
Jde o podání žádosti o dotaci na opravu 
druhé poloviny Školní ulice. 
 
Usnesení č. 79/2018: 
Zastupitelstvo obce Senohraby schvaluje 
podání žádosti o dotaci pro akci „MK 
ulice Školní, obec Senohraby“ v rámci 
podprogramu Podpora obnovy a rozvoje 
venkova do dotačního titulu 117D8210A 
– Podpora obnovy místních komunikací, 
poskytovatel dotace Ministerstvo  
pro místní rozvoj ČR.
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 proti
0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

17. Projekt na intenzifikaci ČOV 
Senohraby.
Kapacita naší ČOV je hraniční a musí se 
v relativně krátké době intenzifikovat. 
Jako zvolené technologie se nabízí dvě va-
rianty: jednak zachování současné budo-
vy a výměna stávající technologie čištění 
za novou, moderní technologii, která 
umožní zvýšení kapacity, nebo rozšíření 
přístavbou stávající budovy a rozšíření 
kapacity přidáním dalších zařízení sou-
časné technologie. 
 
Usnesení č. 80/2018: 
Zastupitelstvo obce schvaluje zadání 
studie na ekonomické a technické zhod-
nocení návrhu společnosti Envipur  
a další variantní řešení intenzifikace ČOV 
Senohraby včetně budoucího provozu.
Výsledek hlasování:  
8 hlasů pro
0 proti
0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

18. Projekt na úpravu parčíku  
pod bývalou samoobsluhou včetně 
dendrologického posudku dřevin.
Dřeviny v parčíku pod bývalou samoob-
sluhou je třeba dendrologicky zhodnotit 
a posoudit jejich zdravotní stav a navrh-
nout jejich zachování či případné pokáce-
ní, a to v rámci dendrologického posudku 
a studie úprav parčíku.
 
Usnesení č. 81/2018: 
Zastupitelstvo obce schvaluje poptání 
studie na úpravu parčíku pod bývalou 
samoobsluhou a schvaluje zadání dendro-

logického posudku na stávající dřeviny. 
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro
0 prot
0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

19. Studie na využití budovy  
Hlavní čp. 19 pro obecní účely  
a možnosti případného jiného vyu-
žití stávajících obecních budov.
Jde o budovu bývalé restaurace  
U Andělů, která je v současnosti nevyuži-
tá. Případná studie by měla posoudit její 
využitelnost pro účely obce, a to společně 
se stávajícími obecními budovami.
 
Usnesení č. 82/2018: 
Zastupitelstvo obce schvaluje poptání 
studie na využití budovy Hlavní čp. 19 
pro obecní účely v kontextu s případným 
jiným využitím stávajících obecních 
budov.
Výsledek hlasování:  
8 hlasů pro 
0 proti 
0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

20. Přidělená dotace MV ČR  
a vypsání výběrového řízení  
na pořízení nového CAS pro JSDH 
Senohraby.
MV ČR přidělilo obci Senohraby dotaci 
ve výši 2 500 000 Kč na pořízení nového 
hasičského vozu pro naši výjezdovou 
jednotku hasičů. Je třeba získat z dota-
cí další finanční prostředky. Současně 
bude vypsáno výběrové řízení na nákup 
vozu, jehož podmínkou bude, že zakázka 
nebude realizována, pokud nebudou obcí 
získány dostatečné finanční prostředky.

Usnesení č. 83/2018:  
Zastupitelstvo obce souhlasí s přijetím 
dotace MV ČR ve výši 2 500 000 Kč  
a vypsáním výběrového řízení na poří-
zení nového CAS Tatra T 815 pro JSDH 
Senohraby. Podmínkou realizace zakázky 
bude získání dostatečných finančních 
prostředků na dofinancování koupě vozu 
z dalších finančních zdrojů v roce 2019.
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 proti
0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

21. Rozpočet obce na rok 2019.
Starostka předložila členům zastupitel-
stva ke schválení návrh rozpočtu obce  
na rok 2019 - příloha zápisu č. 5. 
Rozpočet je navržen jako vyrovnaný. 
Starostka přečetla  a okomentovala část-
ky na straně příjmů i jednotlivé kapitoly 
na straně výdajů. 

V katastru nemovitostí je část vlastníků nemovitostí ne- 
dostatečně identifikovaných, jde o tzv. neznámé vlast-
níky. Katastrální zákon č. 256/2013 Sb., který nabyl 

účinnosti 1. 1. 2014, ukládá Českému úřadu zeměměřickému 
a katastrálnímu předat Úřadu pro zastupování státu ve věcech 
majetkových (dále jen ÚZSVM) údaje o nemovitostech, u nichž 
není osoba dosud zapsaná v katastru nemovitostí jako vlastník 
nebo jiný oprávněný označena dostatečně určitě. 

ÚZSVM je zákonem uloženo vést o nemovitostech s nejedno-
značným vlastníkem evidenci, tuto evidenci zveřejnit na svých 
internetových stránkách a údaje předat obecnímu úřadu, na je-
hož území se nemovitost nachází, s tím, že obecní úřad údaje 
zveřejní na úřední desce. Dále zákon ukládá ÚZSVM provést 
v součinnosti s příslušným obecním úřadem šetření k dohledá-
ní vlastníka.

Zjistí-li ÚZSVM osobu vlastníka nemovitosti, písemně ho vyzve, 
aby předložil listiny dokládající jeho vlastnictví příslušnému 
katastrálnímu úřadu, nebo uplatnil svá vlastnická práva v občan- 
skoprávním řízení. Přihlásí-li se ÚZSVM osoba, která tvrdí, že 
je vlastníkem nemovitosti, ÚZSVM ji písemně vyzve, aby listi-
ny dokládající její vlastnictví předložila katastrálnímu úřadu, 
nebo uplatnila svá vlastnická práva v občanskoprávním řízení.

Nepodaří-li se vlastníka zjistit a uběhne-li lhůta podle občanského 
zákoníku, má se za to, že nemovitost je opuštěná. Toto ustanovení 
zákona vychází ze skutečnosti, že k vlastnictví takových nemo- 
vitostí se dlouhodobě nikdo nehlásí, neplatí z nich daně, nepe-
čuje o ně, a tak lze předpokládat, že tyto osoby nevykonávají 
vlastnické právo ke svým nemovitostem ve smyslu § 1050 odst. 2 

nového občanského zákoníku. Po uplynutí 10 let nevykonávání 
vlastnického práva se nemovitost považuje za opuštěnou a stá- 
vá se vlastnictvím státu. Tato lhůta uplyne v roce 2024.

Pokud osoba (fyzická nebo právnická) zjistí, že je vlastníkem  
nemovitosti či příbuzným vlastníka uvedeného na seznamu zve- 
řejněném na webové adrese www.uzsvm.cz, může se v případě 
Senohrab obrátit na Mgr. Věru Greňovou, tel.: 225 776 862, která 
poradí osobě, která není v katastru nemovitostí dostatečně nebo 
vůbec uvedena, nebo dědicům jak dále podle zákona postupovat.

Senohraby: Přehled nedostatečně identifikovaných 
vlastníků aktualizovaný k 1. 8. 2018
(zde uvádíme základní údaje, více informací najdete na Úřední 
desce obce Senohraby www.senohraby.cz nebo na Obecním 
úřadu Senohraby nebo na webových stránkách Úřadu  
pro zastupování státu ve věcech majetkových www.uzsvm.cz)

Brabcová Jarmila  parcela ppč. 218/2
Prokop Václav  parcela ppč. 346/4, 348/10
Brož Antonín  parcela ppč. 334/21
Brožová Emilie  parcela ppč. 334/21
Jedlička Josef  parcela ppč. 499/3, 499/6
Jedličková Marie  parcela ppč. 499/3, 499/6
Novák Eduard  parcela ppč. 349/31, 500/5
Hurt Antonín  parcela ppč. 349/13, 349/14
Zahradníčková Anna parcela ppč. 432/3
Sajdl Rudolf  parcela ppč. 402/5, 403/7

Sepsáno s použitím materiálů ÚZSVM.
Obecní úřad Senohraby

Nedostatečně identifikovaní  
vlastníci nemovitostí
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D říve se  takovému sdružení říka-
lo SRPŠ, dnes se jedná převážně  
o zapsané spolky s obdobnou ná- 

plní. Velmi dobře funguje spolek pod ná- 
zvem Škamna v nedalekém Ondřejově, 
kde od roku 2008 všestranně podporuje 
rozvoj ZŠ bratří Fričů a přispívá na mimo- 
školní vzdělávací a zájmové aktivity. Jed- 
ná se o dobrovolnou a neziskovou organi- 
zace rodičů a přátel školy, kteří se zajímají 
o ZŠ, chtějí se aktivně podílet na jejím 
rozvoji, prohlubují spolupráci a vzájemnou 
komunikaci mezi rodiči, učiteli, školskou 
radou a zřizovatelem školy. Členové spol- 
ku přispívají škole dle svých možností 

dobrovolnou pomocí, materiálními a finan- 
čními prostředky. Podpořit aktivity spol- 
ku lze různou formou, nejen samotným 
členstvím, ale i  finančním příspěvkem, 
materiální podporou, spoluprací při akcích, 
nápady atd.

Aktivity spolku jsou dnes, po deseti letech 
fungování v Ondřejově opravdu úctyhodné. 
Více najdete na jejich webových stránkách 
http://www.skamna.cz/.

Podobně funguje spolek s názvem Klub 
rodičů a přátel školy (KRPŠ) v Pyšelích 
http://krpspysely.cz/.

Při návštěvách školních  
zařízení v sousedních  
obcích jsem narazila  
na zajímavé spolky  
navázané svými aktivitami  
na základní školy  
a propojující nejen rodiče,  
ale v podstatě  širokou  
veřejnost, bývalé žáky,  
sympatizanty a dárce  
se školním zařízením  
v příslušné obci. 

Spolek rodičů a přátel školy 
– inspirace u sousedů

V naší mateřské školce je stále živo.  
Za prvních pět měsíců jsme už stihli 
spoustu zajímavých akcí.

V září jsme se rozkoukávali a seznamovali s novým pro-
středím a kamarády ve školce. Navštívili nás i školáci  
a zahráli nám pěknou scénku o svatém Václavovi.

Podzimní měsíce říjen a listopad jsme věnovali poznávání okol- 
ních lesů a přírody. Chodili jsme na houby, a i když moc nerost- 
ly, tak jsme si na ně alespoň zahráli a uspořádali jsme „Běh hou- 
biček“.  Jako každý rok k nám přijel i svatý Martin na svém koni. 
Poztrácel cestou podkovy, které jsme si potom posbírali. Vyzkou- 
šeli jsme i své vyrobené koníky na tyčce a s nimi si zazávodili. 
Prosinec byl celý zážitkový. Navštívil nás svatý Mikuláš se svojí 
družinou čertů a andělů. Byli jsme však připraveni a zazpívali 
mu pěkné mikulášské písničky. Pak už jsme těšili na Vánoce. 
Krásně jsme si vyzdobili celou školku, ozdobili jsme si vánoční 
stromečky, vytvořili jsme drobné dárečky pro rodiče a naučili 

jsme se spoustu písniček a básniček na vánoční besídku. Ta se 
letos uskutečnila v sokolovně Senohraby. Všichni jsme si jí moc 
užili. Moc děkujeme za zázemí Sokolu, za pomoc při výzdobě 
a přípravě sálu manželům Pancířovým a Štěpánce Krškové za 
vánoční diskotéku. Také děkujeme všem, kteří přispěli různými 
dobrotami ale i finančně naší školce. Odměnou nám všem byla 
vánoční nadílka ve školce. 

Ježíšek nám letos přinesl spoustu nových zajímavých hraček  
a her. Tak snad nám dlouho vydrží. Hned na začátku ledna 
jsme se všichni proměnili na Tři krále a přišli jsme zazpívat  
do školy našim kamarádům. Pak nám napadl sníh a tak jsme 
si zajezdili na bobech před školou a užili si zimních radovánek. 
Zajímavou besedu si pro nás připravil pan Šusta. Naučil nás, 
jak se máme chovat k pejskům a jak komunikují strašilky a hadi. 
Děkujeme. Dlouhé zimní dny jsme si zpestřili i bálem ve stylu 
ledového království a tak jsme se všichni na chvilku přeměnili 
na ledové a sněhové princezny, královny, mrazíky a sněhuláky.  
Všichni se již těšíme na další akce naší školky.

Děti a učitelky ze senohrabské školky

Zprávičky ze senohrabské školičky

„Vidět krásu ve světě, v ostatních lidech, v sobě 
samém a být v kontaktu se svým srdcem léčí“.

Vážení čtenáři Senohrabské hlásky, 
dovolte mi ohlédnout se zpět a přiblížit Vám prosincové aktivi- 
ty školy, které přinesly dětem, rodičům a učitelům řadu příjem- 
ných zážitků a radosti.

Měsíc prosinec jsme zahájili Adventní slavností žáků 1. a 4. třídy 
pod vedením paní učitelky Moniky Přibíkové a Lucie Jiráskové. 
Radost v dětských očích a dojetí rodičů bylo patrné.

Návštěva žáků 1. a 3. třídy v Koněpruských jeskyních byla ne-
zapomenutelným zážitkem. Děti se během prohlídky dostaly do 
pekla, kde se setkaly s Luciferem a v závěru cesty je v nebi čekal 
Mikuláš s anděly. Mikuláš však naděloval i v mateřské školce  
a škole. Laskavý Mikuláš s pochopením pro zlobivé děti přinesl 
všem vánoční kalendáře a sladké dobroty.

Mimořádnou akcí za přítomnosti České televize byla dlouho 
připravovaná akce žáků 5. třídy pod vedením pana učitele Bo- 
leslava Studzinského „Abeceda peněz“. Projekt finanční gramot- 
nosti vyvrcholil na pobočce České spořitelny v Říčanech vánoč- 
ním jarmarkem. Žáci zde prodávali vlastní výrobky a utržili fi-
nanční částku 14 tis. Kč. V posledním týdnu proběhla vánoční 
besídka dětí ze školky a vánoční dílny, do kterých se zapojila 
řada ochotných rodičů. Ve všech třídách se tvořily výrobky s vá- 
noční tematikou, prodávalo se vánoční cukroví, které děti vyro-
bily a chodbou zněla hudba vánočních koled. Během vánočních 
dílen proběhl koncert spojený s recitací, který jako každý rok  
s dětmi pečlivě nacvičila paní učitelka Přibíková. Účast rodičů 
a příbuzných byla opravdu významná. Velké poděkování patří 

těm rodičům, kteří v době největšího shonu, věnovali svůj čas 
přípravám na vyrábění a následně na samotnou realizaci dílen 
pro nejmenší.

Ráda bych zmínila i aktivity, které proběhly v rámci školní dru- 
žiny. Kromě tradičních přání senohrabským seniorům jsme se 
letos zapojili do projektu Českého rozhlasu „Ježíškova vnouča- 
ta“. Děti vyrobily vánoční přáníčka pro osamělé babičky a dě-
dečky v domovech důchodců a v léčebnách dlouhodobě nemoc-
ných. Český rozhlas přání následně doručil. Poslední dny školy 
byly v duchu vánočních besídek a slavnostního vánočního obě-
da, kde nechyběla rybí polévka, bramborový salát a smažená 
ryba. Prosinec byl na události skutečně velmi bohatý. Aby vše 
proběhlo tak jak má a přineslo radost a potěšení, vyžadovalo 
to velkou přípravu nejen učitelů, ale i provozních zaměstnanců. 
Velké poděkování patří především jim.

A co čeká školu v novém roce 2019? Koncem ledna se děti ze 
školy opět zúčastní zimního ozdravného pobytu v Krkonoších, 
na který se každý rok velmi těšíme. Veselé lyžování s Mikešem 
prožijí děti z mateřské školky a prvňáčci. Na jaře opět ve škole 
přivítáme zahraniční stážisty z různých částí světa a prohlou-
bíme jazykovou gramotnost. Den Země spojíme s dražbou dět- 
ských kreseb zvířat. Výtěžek bychom rádi věnovali na zakoupe- 
ní fotopastí potřebných pro záchranu zvířat. A jako každý rok 
vyrazíme na jarní ozdravné pobyty.

Školní rok utíká velmi rychle a za necelý měsíc si žáci odnesou 
pololetní vysvědčení a vykročí do pololetí druhého.

Na závěr mi dovolte popřát nejenom dětem, ale i Vám čtenářům 
pevné zdraví, štěstí, lásku a vřelé úsměvy.

Mgr. Šárka Hájková Heřmánková, ředitelka školy

Ohlédnutí zpět a co čeká školu v novém roce 2019? Nebo SRPŠ v Choceradech https://cs-cz.
facebook.com/srps.chocerady.

Při založení spolku se může jednat zpo- 
čátku o drobnou výpomoc při organizaci 
např. vánočních či velikonočních „dílni-
ček“ pro děti (což se dnes díky aktivním 
rodičům již děje), návrhy na úpravu škol- 

ní zahrady, pomoc při zajištění finančních 
příspěvků na nákup školních pomůcek  
a techniky, organizaci např. bazaru dět-
ského ošacení nebo časem třeba i orga-
nizaci plesu školy. Aktivity mohou být 
opravdu široké.

Co funguje jinde, mohlo by fungovat  

i u nás. Podaří se založit podobný spolek  
i v Senohrabech? Máte-li chuť a nápady, 
obraťte se prosím buď přímo na naši ško-
lu – email: skola.senohraby@centrum.cz 
či na kteréhokoliv člena školské rady - 
http://www.zssenohraby.cz/pro-rodice/
skolska-rada/

Jana Svašková, členka školské rady

Škola Škola
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9. 2. · sobota · Čerčany · kino 
PAT a MAT: Zimní radovánky. Začátek v 17 hodin.
9. 2. · sobota · Čerčany · kino 
Složka 64. Začátek v 19:30 hodin.
13. 2. · středa · Říčany · KC Labuť 
Karel Plíhal – recitál. Začátek ve 20 hodin.
13. 2. · středa · Kamenice · KC 
Fotograf na cestách – Josef Kolbaba. Začátek 19:30 hodin.
14. 2. · čtvrtek · Říčany · KC Labuť 
Štístko a Poupěnka – Jedeme na výlet! Písničkové představení 
pro celou rodinu. Začátek v 17 hodin.
14. 2. · čtvrtek · Říčany · kino Na Fialce
Léto s gentlemanem. Začátek ve 20 hodin.
16. 2. · sobota · Čerčany · kino 
IVAN. Začátek v 19:30 hodin.

16. 2. · sobota · Zámek Berchtold 
Valentýnský ples v Kunicích. Začátek ve 20 hodin.
17. 2. · neděle · Velké Popovice · sokolovna 
Divadlo pro děti: Budulínek. Začátek ve 14:30 hodin.
21. 2. · čtvrtek · Říčany · kino Na Fialce  
Jak vycvičit draka 3. Začátek v 17 hodin.
23. 2. · sobota · Chocerady 
Maškarní ples – v místní sokolovně. Začátek ve 20 hodin.
23. 2. · sobota · Čerčany · kino 
Chvilky. Začátek v 19:30 hodin.
27. 2. · středa · Říčany · KC Labuť  
Divadlo Hrdý Budžes. Začátek v 19 hodin.
7. 3. · čtvrtek · Kamenice · KC 
Divadlo Caveman neboli „Obhajoba jeskynního muže“.  
Začátek v 19:30 hodin.

Jana Hanzlová

Akce v obci a okolí Senohrab 
únor 2019

Pokračování ze strany 1
–
V sobotu program otevírali žákovské zá-
vody a hned v nejmladší kategorii roč. 
2013 a ml. zaznamenal Venca Veselý 
naše první vítězství. Dále následovaly 
kategorie minižactva, mladšího a starší-
ho žactva, i zde jsme vybojovali několik 
umístění na „bedně“ či těsně pod: Eliš-
ka Skořepová, Lucka Herynková, Eliška 
Záhorcová, Jonáš Záhorec – 2. místo, 
Kačka Šimečková 3. místo. Pavlík Šťast-
ný, Laura Svobodová, Dominik Svoboda, 
Anežka Záhorcová – 4. místo, Filip Ko-
hout – 5. místo, atd.

Úderem 13. hod. odstartoval závod  
na30 km volně, zde jsme fandili Ivě Vese-
lé, Mílovi Svobodovi a Martinu Stinglo-
vi. Iva dojela celkově na 8. místě a ve své 
kategorii na 2. místě. Všichni si pochva-
lovali pěknou trať za fantastického zim-
ního počasí, neb celou sobotu bylo okolo 
–6 °C a svítilo slunce, což s metrem pra- 
šanu znamenalo zimní pohádku.

V neděli byl na programu hlavní závod 
na 30 km klasicky, zde se na start posta-
vili Alena Skořepová, Iva Veselá, Eliška 
Spilková, Honza Veselý, Míla Svoboda, 
Matěj Skořepa a Petr Herynek. Opět  
parádní podmínky a počasí, Iva zde zopa- 
kovala své sobotní 8. místo celkově  
a 2. místo v kategorii, 14letý Matěj dokon- 
ce zvítězil v kategorii do 18 let! Ostatní 
členové výpravy se pak postavili na start 
závodu na 10 km klasicky včetně nemlad- 

ší účastnice závodu 7leté Elišky Skoře- 
pové, jež závod absolvovala s tátou Radkem,  
stejně tak celá rodina Šimečkova, dále 
naši dravci D. Svoboda, F. Kohout, K. Ko- 
hout, P. Šťastný, H. Šťastný a pro Báru 
Anderlovou byl závod dokonce premi-
érový! 10km závod celkově vyhrál náš 
někdejší lyžař Standa Záhorec následo- 
ván synem Adamem, oba dva však  
od současné, respektive minulé sezony re- 
prezentují svůj rodný Ski klub Jeseník.

Další pěkná závodní akce se nám poda-
řila v sobotu 26. 1., kdy se Jan a Julča 

Veselých zúčastnili nejstaršího lyžařské-
ho závodu v ČR: 98. ročníku Chodské 30, 
kde ve svých kategoriích shodně obsadili 
2. místo. Další naši závodníci se vypra- 
vili do blízké oblasti Vysočiny (70 km  
ze Senohrab), kde se mezi Táborem a Pel- 
hřimovem nalézá přírodní park Polánka. 
Zde nám podobní nadšenci za dobrých 
sněhových podmínek upravují lyžařské 
běžecké stopy a pořádají závody. V sobotu  
26. 1. se tak zde v obci Hartvíkovice usku- 
tečnil 8. ročník Polánka Cup za účasti 
6 našich závodníků ve složení: Magda 
Možíšová – 2. místo, Bára Anderlová 
– 7. místo, M. Anderle – 3. místo, Filip 
Kohout – 1. místo, Mirek Kočovský –  
11. místo, Obik – 2. místo. Zdejší závody 
jsou opravdu návratem k počátku lyžo- 
vání s nenapodobitelnou atmosférou po-
závodního posezení (vyhlášení výsledků) 
všech účastníků v hartvíkovickém hos-
tinci hned pod zdejším kostelem.

Všem našim lyžařům tímto blahopřeje-
me k parádním výkonům a přejeme hod-
ně štěstí v dalším průběhu sezony, vždyť 
nejsme ještě ani v polovině!

Fotky od Míly Svobody z většiny našich 
akcí jsou k nahlédnutí v naší fotogalerii 
http://www.sose.cz/fotogalerie.  
 
Další informace naleznete zde:  
https://www.senohraby.cz/ski-179/. 

Za Senohrabské lyžníky  
Alena Skořepová, Obik

SKOL!

TJ Sokol

TJ Sokol Senohraby-lyžařský oddíl
pořádá

Senohrabskou 15 - 40. (uskutečněný) ročník
(1 ročník v r. 1956)

Lyžařské běžecké závody klasickou technikou pro všechny věkové a výkonostní kategorie
Sobota 16. 2. 2019 od 10 hod. na Vávrově palouku v Senohrabech

Veškeré další informace, podrobný rozpis závodu apod.:
https://www.senohraby.cz/ski-179/

http://www.sose.cz/
Těšíme se na viděnou na startu

SKOL!
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V konkurenci pěti krajů se družstvo 
Berušek (ve složení Nikola Bělko- 
vá, Barbora Malá, Anna Markgrá- 

fová, Ella Markgráfová, Laura Svobodo- 
vá, Ema Tomášková a Sára Vaisová) v ka- 
tegorii II tj. žactvo do 16 let umístilo na 
úžasném 2. místě. V této kategorii soutěži- 
lo i naše další družstvo – Sovičky (ve slo- 
žení Andrea Bergmannová, Adéla Čížková, 
Marie Čápová, Barbora Housková, Natálie 
Karásková, Karolína Kiss, Tereza Pefko-
vá, Nikola Štěpánková a Michaela Zoub-
ková), které obsadily pěkné šesté místo.

Mladší dvě družstva letos zařadila více 
náročné a obtížné prvky, za které mají 

děvčata velkou pochvalu. 
Bohužel nás ale v obou pří- 
padech provázely pády na trampolíně,  
a tak se sen o medailovém umístnění  
v tomto případě nevyplnil.

Žirafky (ve složení Zuzana Paloučková, 
Klára Gašparovičová, Zuzana Kulhanová, 
Eliška Skořepová, Isabella Startostová, 
Karolína Straková, Sofie Tichá a Barbora 
Tlamichová) v kategorii 0 tj. do 8 let skon- 
čily na pěkném 6. místě a Tygřice (ve slo- 
žení Johana Holubářová, Tereza Indrová, 
Barbora Pánová, Evelína Ryboňová, Amé- 
lie Sitná, Anna Sluková, Šarlota Štěpánko- 
vá a Nikola Vejrychová) v kategorii I tj. 

do 11 let obsadily krásné 5. místo. Pora-
zily deset týmů a medaile byla opravdu 
na dosah.

Všechny holčičky bych chtěla pochválit 
za krásné výkony, obrovskou snahu a ne- 
uvěřitelnou radost ze cvičení. Všem druž- 
stvům blahopřeji k velmi pěknému umístě- 
ní a rodičům děkuji za podporu a fandění. 
Senohrabský kotel byl opět hodně slyšet.

Do nového roku 2019 bych chtěla všem 
popřát hlavně hodně zdraví, štěstí, rados- 
ti a krásných sportovních zážitků. 

Štěpánka Kršková

Čtyři družstva děvčat z TJ Sokol Senohraby z oddílu SPV – Sokolínek se v sobotu 
24. listopadu 2018 zúčastnila Oblastního závodu v Malém Teamgymu v Kolíně.

TJ Sokol Senohraby slavil v Kolíně medailový úspěch
TJ Sokol TJ Sokol



14 15leden . 2019

Ve druhém pololetí nám plánované 
vycházky poněkud nabouraly 
extrémy počasí.

V říjnu jsme odjeli Posázavským Pacifikem  
do Poříčí a putovali Měsíčním údolím přes Racek 
a Konopiště do Benešova. Cesta vedla krásným 

údolím podél potoků a lesem, jen ji poněkud kompliko- 
valy popadané stromy, které se musely přelézat. Bylo 
nás 6 a kilometrů 10. V listopadu nám zrušila plánova- 
nou trasu pro změnu porucha na trati, kdy nejezdily rá- 
no vlaky, a tak jsme vyrazili podél Sázavy do Vysoké 
Lhoty a do Pyšel, odkud jsme po dobrém obědu odjeli 
autobusem do Senohrab – bylo nás 8 a 9,5 km.

Listopadová vycházka začala v Tvoršovicích, odkud 
jsme šli ke zbytkům hradu Kožlí (ke kterým se nám 
nahoru nepodařilo vyšplhat), dále na Chvojen ke kos- 
telíku (bohužel zavřenému) a po prohlídce hřbito-
va jsme pokračovali přes Konopiště do Benešova.  
Na kopci u kostela bylo pěkně větrno a moc nám při-
šlo vhod občerstvení v teple na Konopišti. Bylo nás 6  
a km 10,5.

Oblíbená vánoční vycházka okolím Senohrab tento- 
krát vedla přes Hrusice k Hubačovskému rybníku  
a do Mirošovic. Samozřejmě nechyběly po cestě prskav- 
ky, přípitek a zazpívání koled. Bylo nás 19 a slíbe- 
ných 5 km. Zakončení bylo vzhl dem k uzavření podob- 
ných zařízení v Senohrabech v příjemné restauraci  
U Aničky u mirošovického nádraží.

Vzhledem k narůstajícímu věku a zdravotním problé-
mům se počet účastníků i kilometrů pomalu snižuje 
a počet vyvěšených letáků na jednotlivé akce značně 
přesahuje počet turistů. Je nám líto, že není zájem  
o skupinovou turistiku mladších a aktivnějších, kteří 
by podávali mnohem zajímavější výkony.

Za turistický oddíl TJ Sokol Senohraby  
Eva Matějková

Kudy jsme chodili...

K do se zúčastnil prvých veřejných 
zasedání nově zvoleného zastu-
pitelstva nemohl nepostřehnout,  

že zastupitelstvo začalo jednat rozdělené 
na dva nesourodé bloky. Na jedné straně 
šest zastupitelů koalice Sdružení obča-
nů pro Senohraby a Hasiči Senohraby,  
na straně druhé tři zastupitelé za volební 
stranu TJ Sokol Senohraby.

Vytváření bloků je běžnou součástí rozho- 
dovacího procesu všech kolektivních or- 
gánů. Blok např. vytvořený ad hoc k pro- 
jednávanému tématu ze zastupitelů prefe-
rujících opravu chodníku před výstavbou 
cyklostezky, není něčím neobvyklým, ani 
nijak škodlivým. Takový blok má krátkodo- 
bé trvání a končí rozhodnutím věci. Avšak 
blok tvořený zastupiteli, kteří se kriticky  
a trvale vymezují k postavení orgánu jehož 
jsou členy, zpochybňují jeho výkonnost, 
je z logiky věci spíše destruktivním blo- 
kem. Vyústěním takového vymezování 
pak bývá dlouhodobé rozdělení kolektiv- 
ního orgánu na „oni a my“ nabývající té- 
měř institucionální podoby. Blokové vy-
mezování omezuje prostor pro kooperaci 
a konsenzus, což jsou důležité aspekty  
pro upevňování vnitřní integrity a vzájem- 
né důvěry v daném orgánu. Místo toho vnáší 
do jednání orgánu potenciál konfliktu inci- 
dentu a znesnadňuje objektivitu rozhodo- 
vání. Obecně se jednání takto postiženého 
orgánu jeví jak jeho členům, tak přítom-
ným občanům spíše jako nepřátelská zó- 
na, místo pro odvetu i přesto, že jednání 
nejsou vedena konfrontačním způsobem  
s expresivními výrazy.

Zastupitelé za Sokol nijak neskrývají své 
kritické názory na činnost orgánů obce  
(což slouží ke cti), mají i odlišné představy 
o formách a metodách práce těchto orgánů. 
Názorová neslučitelnost bloků je také dá- 
na rozdílnými zkušenostmi z činnosti 
těchto orgánů. Ze šesti koaličních zastu- 
pitelů jsou čtyři znovuzvolení, zastupite-

lé za Sokol jsou nováčky, což se projevilo  
v procesních pochybeních, předkládáním 
tzv. nehlasovatelných návrhů, nepodporou 
vlastního návrhu, apod. Jsem přesvědčen,  
že rozdílné postoje „sokolů“ vychází  
z rozdílné motivace  účasti v zastupitel-
stvu, která se pak odráží i v jejich rozdíl-
ném stanovisku vůči většinovému názoru 
zastupitelů na hodnocení dosavadní prá- 
ce vedení obce.  Dokladem toho byl nepro- 
myšlený, voluntaristický a zejména ničím 
nezdůvodněný návrh „sokolů“ ,aby funkce 
starostky a místostarosty byly funkcemi 
neuvolněnými, přednesený způsobem, ja- 
koby vůbec netušili jakému možnému ri- 
ziku obec vystavují. Domnívám se, že pra- 
příčinou takového vymezování do bloku 
je trvající konflikt mezi zájmem spolku 
(TJ Sokol Senohraby) získat prostřednic-
tvím zastupitelstva podíl na moci a vlivu 
v obci odpovídající významu a velikos-
ti spolku  a zájmem zastupitelstva, které  
ale ze zákona musí vyjadřovat vůli celé 
obce. Nezpochybňuji činnost současných 
zastupitelů za „sokol“, zpochybňuji letitou 
aspirace spolku, kterou lze najít i v časech, 
kdy měli „svého“ starostu.
 
Kritické vyjadřování k vytváření „sokol-
ského„ bloku se může někomu zdát příliš 
příkré a jednostranné, je však obhajitelné. 
Hlavně pevně doufám, že už konečně ko- 
nečné, že „sokolové“ definitivně opustí 
mylnou představu, že reprezentují v za- 
stupitelstvu spolkovou činnost a stanou 
se nedílnou „neblokovou“ součástí kolek- 
tivního orgánu obce. Mandát k správě ob- 
ce získali přece od občanů-voličů, nikoliv 
od výkonného výboru spolku.

Jsem si vědom, že prezentací názorů vy- 
volávám i nelichotivé postoje k mé osobě, 
Jsem zrozen v Beranu a neuhýbám před 
tím co mne zneklidňuje, otravuje a součas- 
ně zajímá. Rád bych svým nezvladatel- 
ným zájmem  až obsesí pro politická téma- 
ta zaujal a vzbudil větší zájem spoluobčanů 

o samosprávu, o komunální politiku. Jako 
obec jsme příkladní ve volební účasti, ale 
účast občanů na jednáních zastupitelstva, 
kde se veřejně a přímo rozhoduje o kvalitě 
života v obci  je však téměř nulová. Zastu- 
pitelstvo obce svou výstavbou a postave- 
ním v samosprávě  je přeci zajímavá, snad- 
no dostupná politická „scéna“, která je 
nám nejblíže, kde se veřejně  odehrávají 
ideové střety o spokojeném životě v obci  
a současně rozhodují kroky jak toho do- 
sáhnout.

Na závěr si nemohu odpustit poznámku  
k anonymizaci osobních údajů občanů  
v Senohrabské hlásce, kteří vystoupí  
na veřejném zasedání zastupitelstva a ne-
jsou jeho členy. V SH 11-12 je uvedeno: V dis- 
kusi na zastupitelstvu vystoupili Alexan-
dra Kloužková, P. B. a F. K., zapsal H. O. 

Takto anonymizovat v takzvaných rad- 
ničních novinách jména osob veřejně vy- 
stupujících, považuji za nesmyslné, směš- 
né a v jistém ohledu karikující tyto ob-
čany. Odvolávání se správce dat (obec)  
na nutnost respektovat „Nařízení Evropské- 
ho parlamentu a Rady EU o ochraně práv 
osob při zpracování a šíření jejich osob- 
ních údajů“, známé pod zkratkou GDPR  
a zákona 101/2000Sb. o ochraně osobních 
údajů, je byrokratický a zejména alibistic- 
ký přístup k této ochraně. Chápu obavy,  
že obě právní normy hrozí velkými sank- 
cemi za jejich porušení, ale jsem si jistý, 
že uvedení jména osoby v SH, která veřej- 
ně vystoupí na veřejném zasedání obce, 
není jejich porušením. Pokud obavy přes-
to trvají je možné se jich zbavit již v úvodu 
jednání zastupitelstva vyžádáním tzv. kon- 
kludentního souhlasu (nevyjádření nesou- 
hlasu) přítomných občanů s případným 
zveřejněním jmen. Identifikace občanů 
je v tomto případě potřebná pro posílení 
pocitu sounáležitosti, pospolitosti mezi 
občany a soudržnosti obce.

PhDr. V. Kopper

Opět oni a my
Co jsem považoval za již umrtvené respektu hodnou činností  
zastupitelstva obce v minulém funkčním období, je tu znova.  

Opět dochází k zaujímání pozic i verbálním vyjádřením dělících  
kolektivní orgán zastupitelstvo obce, na „oni a my“.

Poděkování
Výbor Klubu zahrádkářů Senohraby 
děkuje děvčatům ze Senohrabské be- 
sedy za krásné uspořádání vánoční 
tržnice, tentokrát v příjemném pro-
středí tělocvičny TJ Sokol Senohra-
by. Jsme vděčni, že úspěšně převzaly  
dlouholetou tradici našeho klubu a občané Senohrab 
tak přivítali adventní čas a mohli nakoupit krásné dár-
ky pod vánoční stromeček.

Klub zahrádkářů Senohraby, z.s.

TJ Sokol Názory
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„Pražská integrovaná doprava je tak prv- 
ním systémem v ČR a jedním z mála 
dopravních systémů ve střední Evropě, 
který poskytuje aktuální reálná data  
o provozu ve strojově čitelném formátu,“ 
informuje ředitel ROPID Petr Tomčík.

„Naší prioritou je co největší otevřenost 
dat o životě ve městě, proto chceme v tom- 
to nastoleném trendu pokračovat, zejména 
v otázce co nejrychlejšího zpřístupnění 
aktuálních dat o polohách vozidel praž- 
ského Dopravního podniku, což je  
pro cestující naprosto zásadní informa-
ce,“ dodává náměstek primátora hl. m.  
Prahy a radní pro oblast dopravy Adam 
Scheinherr.

Jízdní řády
„Základem je soubor s jízdními řády, který 
poskytujeme ve formátu GTFS, který je 

asi nejvyužívanějším otevřeným formá- 
tem popisujícím jízdní řády. Při jeho tvor- 
bě jsme vyšli z datového formátu, který 
publikuje Dopravní podnik hl. m. Prahy, 
a vylepšili jej o další důležité funkce, 
jako jsou jízdní řády vlaků nebo infor-
mace o ceně jízdného. Po domluvě s DPP 
jsme použili tento vylepšený datový zdroj 
i na mapu Google,” popisuje Zbyněk Ji-
ráček, specialista ROPID na problemati-
ku otevřených dat.

Nové funkce pro cestující:
• Jízdní řády vlakových linek v PID 
(Praha + Středočeský kraj)
• Informace o jízdném  
(zobrazuje se cena spojení dle tarifu PID)
• Garantované přestupy  
(kde navazující spoje vyčkávají)
• Upraveny barvy dopravních prostřed-
ků dle grafického manuálu (odpovídají 
prvkům použitým na zastávkách  
a v letácích)

Aktuální informace  
(zpoždění, mimořádnosti)
Díky napojení na databázi mimořádných 
událostí v provozu, kterou společně využí- 
vají dispečinky ROPIDu a Dopravního 
podniku hl. m. Prahy, též publikujeme 
tzv. „realtime“ data o aktuálním provozu 
v podobě textových upozornění u dotče- 
ných linek (tzv. „travel alerts“), takže 
cestující plánující si svou cestu je v přípa- 
dě mimořádnosti upozorněn, že na jeho 
trase hrozí problémy.

Autobusové linky soukromých dopravců, 
které jsou zapojeny do dispečerského 
systému ROPIDu (tj. zejména příměstské 
linky), zobrazují nyní i přímo v mapách 
aktuální zpoždění. Co se týká vlaků  
a linek tramvají a autobusů Dopravního 
podniku, jejich data o polohách vozidel 
teprve integrovat budeme. U vlakových 

linek máme již dnes data o polohách  
k dispozici pro účely dispečinku, jsou 
však ve velmi odlišném formátu a jejich 
zpracování ještě nějaký čas potrvá. Ohled-
ně poloh vozů Dopravního podniku pak 
čekáme, až dopravce tato data uvolní.

Co ani IDOS neumí
Hlavními uživateli dat v mapách Google 
jsou především turisté, kteří nepoužívají 
lokální aplikace a své trasy si plánují na 
mapách. Ti mohou nyní těžit z nově do-
stupných informací a být na svých cestách 
upozorněni na problémy.

Nová data nicméně mohou být zajímavá 
i pro místní uživatele prostředků PID, 
kteří dnes využívají převážně služeb 
celostátní aplikace IDOS. Zatímco zpož- 
dění již dnes v IDOSu zjistíte, upozornění 

Jízdní řády a zpoždění v síti PID 
na Mapách Google

Organizace ROPID ve spolupráci s Dopravním podnikem hl. m. Prahy a dalšími partnery připravila 
během listopadu 2018 hned několik novinek v oblasti dopravních informací. Cestující si nyní mohou 
na mapách Google vyhledat spojení v celé síti Pražské integrované dopravy, nově i včetně vlaků a infor- 
mací o mimořádnostech na všech linkách v síti PID. V odjezdech autobusových linek soukromých 
dopravců se pak začínají objevovat informace o aktuálních zpožděních spojů. Data o jízdních řádech 
jsou zároveň dostupná veřejně každému, objevují se tak i v mnoha dalších aplikacích, například 
v mapách nebo mobilní aplikaci od Seznamu.

na problémy na trase nebo na neodjetí 
spoje v něm prozatím nenajdete. Vyhle- 
dávač spojení Googlu navíc umí informa- 
ce o mimořádnostech a zpožděních zapo- 
čítat i do samotného plánování trasy  
a může Vám tak navrhnout alternativu.

Data jsou otevřená
Data o jízdních řádech ve formátu GTFS 

jsou veřejně dostupná každému. Díky 
tomu již dnes vzniká mnoho zajímavých 
aplikací, z nichž si každý může vybrat 
svou oblíbenou. Data o aktuálních mimo- 
řádnostech a polohách spojů plánujeme 
zveřejnit v nejbližší době v rámci Datové 
platformy Operátora ICT „Golemio“.  
Věříme, že informace jsou v dnešní době 
základem kvalitního a moderního do-

pravního systému, kromě aplikací pro 
uživatele je lze využít také k výzkumu, 
sledování ukazatelů v provozu a tvorbě 
statistik. Zároveň chceme pracovat i na 
dalším zdokonalování datových zdrojů, 
které poskytujeme. 

Podrobné informace a kontakty na pod-
poru pro uživatele těchto dat naleznete 
na stránce  https://pid.cz/opendata.

Nové označovače jízdenek PID  
na Benešovsku
Od 20. 1. 2019 bude díky osazení ozna- 
čovačů jízdenek možné využívat papírové 
jízdenky PID pro jednotlivou jízdu bez 
předchozího označení jinde i na vlako- 
vých linkách R17, R49 a S9 nově v úseku 
Čerčany - Benešov u Prahy. 

Označovače jízdenek PID budou nově 
umístěny v těchto stanicích/zastávkách:
• Mrač
• Benešov u Prahy

Nemá-li cestující jízdenku PID pro jed- 
notlivou jízdu z předprodeje, bude ve 
vlaku PID odbaven dle platného tarifu 
železničního dopravce.

V osobní pokladně stanice Benešov  
u Prahy bude i nadále možno zakou-
pit jízdenky PID pro jednotlivou jízdu  
s předem zvoleným počátkem platnosti.

Minimální mzda
Přidáno dostanou lidé, kteří pobírají minimální mzdu. Plat se 
jim zvýší o 1 150 Kč na 13 350 Kč.

Zálohy pro podnikatele
Mění se splatnost záloh důchodového pojištění, tak i záloh nemo- 
cenského pojištění pro podnikatele. Pojistné se bude nově hradit 
v měsíci, ve kterém OSVČ podniká. Nikoliv tedy v měsíci následu-
jícím, jak je tomu nyní.

Nemocenské pojištění pro OSVČ
Živnostníci se dočkali zmírnění pravidel pro automatický zánik 
nemocenského pojištění. Pokud podnikatel zapomene pojiš-
tění zaplatit a doplatí ho další měsíc, účast na nemocenském 
pojištění i nadále potrvá a nebude ukončeno.

Výhodnější dohoda o pracovní činnosti
U dohody o pracovní činnosti se zvyšuje částka započitatelného 
příjmu. Ušetří zaměstnanci i zaměstnavatelé. Zvyšuje se částka, 
od které musí zaměstnavatel odvádět sociální a zdravotní po-
jištění. Limit se zvyšuje na 3 000 Kč. Zaměstnavatel tak nebude  
z dohod s odměnou do 2 999 Kč odvádět zdravotní pojištění.
 
Zdravotní pomůcky
Od Nového roku platí novela, upravující úhradu zdravotních 
pomůcek. Spoluúčast pacientů by neměla být například při po- 
řízení obvazů, berlí nebo naslouchátek.

Zákaz glyfosátu
Nová nařízení čekají i na zemědělce. Ti od Nového roku nebu- 
dou moci používat plošně přípravky s obsahem glyfosátu, kte-
ré urychlují dozrávání některých plodin. Z tohoto kroku mají 
radost hlavně ochránci přírody.

Změny platící od 1. ledna 2019
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SLOVENSKO  - VELKÝ MEDER- 
termály s výlety 

        
POBYT ZA ZDRAVÍM A RELAXACÍ 

 
Termálpark Velký Meder je obklopený 100ha lesoparkem. Nachází se 10 km od maďarských hranic a 65 
km od Bratislavy. Nový, krytý rekreační komplex je otevřený po celý rok od 9.00 – 21.00 hod. Vodní 
plocha bazénu s atypickým tvarem má rozlohu 300 m2 a jeho hloubka je 1,3 m. Ve všech 9 bazénech 
(krytý komplex = 5 bazénů) je termální voda s teplotou 27 – 38 oC, vhodná pro léčení onemocnění kloubů, 
páteře a svalstva. Tento komplex včetně bazénů dále návštěvníkům nabízí: perličkovou koupel, sedací 
bazén, masáž, solárium, fitness a bar a jiné. Termálpark je k dispozici 365 dní v roce.  

Ubytování: 2-4 lůžkové pokoje s vlastním sociálním 
zařízením. Ubytování v blízkosti termálního koupaliště. 

 
Stravování: polopenze  
 
Program: 1. den: příjezd na ubytování přes Bratislavu 
  2. den: Györ termály + město 
  3. den: Mosonmagyarovár termály + město 
  4. den: termály Dunajská Streda 
  5. den: odjezd přes Gabčíkovo 
 

 

TERMÍN 
 

POČET NOCÍ 
Dospělá osoba s polopenzí 

7. - 11. 4. 2019 4 4.900,- Kč 
 
 
Cena zahrnuje: 4x ubytování s polopenzí, dopravu, výlety do okolních měst a termálních lázní, program lze 
změnit na domluvě kolektivu 
 
Cena nezahrnuje: komplexní cestovní pojištění léč. výloh, je však podmínkou účasti na zájezdu 
 
 
 

Nástupní místa: Senohraby a dále dle předchozí domluvy 
Informace na tel: 734 374 701, e-mail: bajaja.trans@seznam.cz 

PRODÁM POZEMEK  
7 000 m2 u Senohrab  

100 Kč/m2  
17 000 m2 u Kamenice  

150 Kč/m2

Obojí přístup obecní komunikací, 150 m 
od zástavby a žádná ochr. pásma.

Pozemky vyjma zemědělských  
staveb nebo staveb bez základů 

zatím nestavební.
Tel. 603 442 474

I. Chum
Laudova 17, 390 01  Tábor

STARÉ 
PIVNÍ LAHVE 

S VYLISO- 
VANÝMI 
NÁPISY 

KOUPÍ SBĚRATEL
Tel. 605 224 855

Firma: Maximus Resort, a.s. (zaměstnavatel)
Místo pracoviště: Malostranská 344, Senohraby, 
okres Praha-východ
Pracovní poměr: práce na plný úvazek,  
práce na zkrácený úvazek
Smluvní vztah: pracovní smlouva, dohoda o pracovní 
činnosti, jiné (na dobu určitou)

Vzdělání: odborné vyučení bez maturity
Jazyky: angličtina (mírně pokročilá)
Vhodné i pro: osoby bez praxe, důchodce,  
osoby na mateřské/rodičovské
Zařazení: číšník/servírka, zaměstnanec provozu  
restaurace, cestovní ruch a ubytování, gastronomie  
a pohostinství, služby

Číšník/servírka v hotelu S.E.N. Senohraby

 Co vás u nás čeká a nemine?
• obsluha hostů v hotelové restauraci formou  
 ala carte s důrazem na poskytování nejvyšší  
 kvality služeb a dodržování pravidel servírování  
 dle gastronomických standardů
• obsluha hostů při oslavách, svatbách,  
 nebo firemních akcích
• poskytování proaktivního a přátelského servisu 
 našim hostům
• péče o svěřený inventář
• inkaso plateb a práce s pokladnou

 Jaké máme požadavky na ideálního kandidáta?
• vyučení v oboru a doložení adekvátní praxe  
 minimálně 1 rok
• příjemné a pozitivní ladění a tím i vystupování
• zájem o práci v gastronomii, ochotu se v tomto 
 oboru vzdělávat

• chuť a schopnost komunikace s klienty, ideálně 
 nejen v českém jazyce
• další dovednosti jdou výhodou (barista, sommelier) 
• ochotu pracovat ve všech provozech střediska 
 (letní zahrádka, kongresy, zahradní pergola, bowling)
• týmového a přátelského ducha

 A když si padneme do oka,  
 pak vám můžeme garantovat:
• dlouhodobou spolupráci a jistotu stálého příjmu
• garantovanou výši základní měsíční mzdy
• odměny za směny navíc
• odměnu za přesčasové hodiny
• příplatky za práci o víkendu, ve svátek a v noci
• odměnu z tržby střediska, odměnu za odpracované roky
• odměnu za prodej určitého zboží
• stravování v hotelu
• flexibilní rozvržení směn

Do nově zrekonstruovaného čtyřhvězdičkového hotelu SEN v Senohrabech (sjezd na 21. km dálnice D1) přij- 
meme do stálého pracovního poměru na pozice číšník/servírka nové kolegy, kteří zapadnou do našeho 
týmu a dokáží si poradit s náročnou klientelou a množstvím různorodých akcí, které v hotelu budou probíhat. 

CO ŘÍKÁ MAXIMUS RESORT, A.S. O POZICI

Komu: Renata Kvanďúchová z firmy Maximus Resort, a.s.
Tel.: 733 695 400    E-mail: kvanduchova@maximus-resort.cz

Hledáme  
v Senohrabech nebo  
blízkém okolí do 20 km  
dlouhodobý pronájem  
bytové jednotky  
o velikosti 2+1 nebo 2+kk
Jedná se o ubytování pro jednu  
osobu. Bližší informace  
a možné nabídky na 
Tel.: 731 122 610
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